
Inleiding. 
Graag probeert gymnastiekvereniging Hercules gebruik te maken van de mogelijkheid om de 
gemeenteraad van Zwolle toe te spreken en in ieder geval schriftelijk te reageren naar de raad 
alvorens de raad het actieplan sport en bewegen behandelt op maandagavond 12 september as. 
 
Namens de vereniging Hercules,  
Voorzitter    J.G. Schotkamp 
Vice-voorzitter    E. Bakker 
Bestuurslid Algemene zaken  H. Spijkerman 
  
Reactie. 
Het actieplan als zodanig is misschien nog wel sympathiek en kent aardige initiatieven om meer 
mensen bij sport te betrekken. Maar wat verscholen zitten er 2 zaken achter die wij graag onder uw 
aandacht willen brengen. Allereerst de enorme kostenverhoging van o.a. zaalhuur door de gemeente 
die de komende jaren gaat plaatsvinden en mede is bedoeld om dit (dure?!) actieplan te bekostigen.  
Daarnaast vraagt dit actieplan wat vooral is gericht op het gemeentelijk  beleid, veel inzet van 
verenigingen die, zoals de onze, alleen op vrijwilligers draaien. Die vrijwillige inzet is uiteraard 
beperkt en staat al onder druk zoals het actieplan aangeeft. De opbrengst zou zich dan voor die 
verenigingen in meer leden moeten vertalen. Daar zetten wij grote vraagtekens bij.  
Het doel van onze vereniging is het turnen, gymmen en jazzdansen breed aan te bieden en iedereen 
in de gemeente Zwolle te enthousiasmeren om mee te doen. Dit past volgens ons naadloos in de 
doelstelling van de gemeente en wij doen dan ook al jaren mee met gemeentelijke en andere 
initiatieven, die ditzelfde doel nastreven. De projecten van de gemeente kosten veel (van onze kant 
vrijwillige) inzet en het levert soms nieuwe leden op.  Dit is echter veel te weinig om bijvoorbeeld de 
hogere zaalhuur te compenseren. Desalniettemin werken we zo goed mogelijk samen met gemeente 
(Sportservice Zwolle) en andere verenigingen om onze doelen te bereiken. 
 
Wat onze vereniging vooral tegen de borst stuit is dat enerzijds via dit plan hogere maatschappelijke 

doelen via een vereniging als de onze moeten worden bereikt en dat anderzijds diezelfde 

verenigingen, in ieder geval de onze,  dankzij de door de gemeente opgelegde zaalhuurverhoging 

wellicht minder of niets meer in die participatie kunnen betekenen. Tegengesteld  beleid. Leidt tot 

enorme frustratie bij de toch al onder druk staande vrijwilligers.  

Ons advies: neem het actieplan over en schrap de kostenverhoging op (zaal)huur. Beloon 

verenigingen die een bijdrage leveren aan het gemeentelijk  beleid , straf ze niet! 

 
Nadere uitleg. 
Hieronder volgt op onderdelen een nadere uitleg. 

1. Hercules is nu nog een gezonde vereniging met ca. 700 leden. De vereniging bestaat al meer 

dan 100 jaar en opereert in Zwolle van uit 8 locaties. We kiezen er bewust voor aanwezig te 

zijn in de wijken om het instappen en meedoen zo makkelijk mogelijk te maken. Zie 

bovenbeschreven doel. De lessen zijn dan ook meestal aan het eind van de middag en het 

begin van de avond. Daarbij zijn wij afhankelijk van de huurmogelijkheden die zich in de 

wijken voordoen. De op die tijden leegstaande gymzalen van openbare scholen in de wijken 

zijn dan logische gelegenheden om te benutten. De extra (beheers)kosten voor de gemeente 

worden door ons ruimschoots vergoed (de huurkosten zijn volgens onderzoeken nu al ruim 

hoger dan in vergelijkbare gemeenten). Onze vereniging maakt verder gebruik van eigen 

materiaal en spullen.  



De kosten voor zaalhuur(nu al ruim 30% van onze begroting) worden door de gemeente de 

komende jaren verdubbeld . Hoezo de sport vitaal houden? Dit is gewoon een 

begrotingstekort afwentelen op de leden van een sportvereniging, die juist zorgt voor lage 

drempels voor iedereen om mee te doen. 

Dergelijke kostenverhogingen zijn voor veel verenigingen die louter op vrijwilligers draaien, 

zoals de onze,  niet of nauwelijks terug te verdienen. Deze kostenverhogingen zullen dan ook 

voor het overgrote deel rechtstreeks naar de leden moeten worden doorberekend. 

 Met zulke verhogingen zullen minder draagkrachtige leden (juist degenen die de gemeente 

met het actieplan bij de sport wil betrekken, toch..!?) afhaken. Dit kan er toe leiden dat wij in 

bepaalde wijken (….) in de nabije toekomst geen lessen meer kunnen aanbieden. Dit effect 

staat lijnrecht tegenover het beoogde doel van het actieplan. 

Naar ons idee zorgt de kostenverhoging voor minder leden, minder participatie en minder 

verenigingen. Het is daarnaast ook de vraag of de gemeente met deze kostenverhogingen 

uiteindelijk meer inkomsten genereert. De verenigingen zullen minder zaalhuur afnemen, 

hun heil elders zoeken of in het ergste geval geheel moeten stoppen.  

Dus gemeente, “nogal een beetje dom, hè…”.  

2. De gemeente denkt dat de verenigingen geholpen moeten worden met verdienmodellen… 

We zijn al op allerlei wijzen druk met het binnenhalen van meer leden, meer sponsors en het 

verbeteren van de samenwerking (kostenreductie).  Aan veel projecten oa. door de 

gemeente geïnitieerd (worden er wel eens gemeentelijke kosten-baten analyses voor deze 

projecten opgesteld?) doen we al mee. Dit levert soms inderdaad nieuwe leden op maar kan 

een kostenverhoging als voorgesteld (5 x 20%) niet compenseren. Bovendien werken we met 

vrijwilligers die allemaal vrije tijd inleveren om dit werk te doen. Ook daar is de rek er een 

keer uit. En wat kosten die projecten aan gemeente kant, die vervolgens weer opgehoest 

moeten worden door diezelfde verenigingen? 

3. Waarom snijdt de gemeente niet eerst in eigen (extra) uitgaven, voordat de leden van een 

vereniging moeten opdraaien voor die kosten?  

4. Dan als laatste punt de kwaliteit van de verhuurde gymzalen. Ook daar merken wij de 

financiële druk. De schoonmaak laat nl. soms flink te wensen over. Het komt regelmatig voor 

dat onze leidsters eerst een bezem door de zaal moeten halen voordat gesport kan worden. 

Ook veiligheid speelt hierbij nadrukkelijk een rol. Bij sommige gymzalen hangen jongeren 

rond die voor een onveilig gevoel voor de sporters zorgen. Zo moeten de deuren steeds 

afgesloten zijn om ze buiten te houden. Lastig wanneer sporters niet allemaal op dezelfde 

tijd binnenkomen.  

5. Kortom: neem het actieplan over en schrap de kostenverhoging op (zaal)huur. Beloon 

verenigingen die een bijdrage leveren aan het gemeentelijk beleid/ de maatschappij, straf ze 

niet! 

 

 


